
P R O T O K Ó Ł  NR  3/2013 

z  obrad XX sesji VI kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  28 czerwca 2013 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XX sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00 

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, 

Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor 

KUZG – Krzysztof Ławiński, Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej we 

Włoszczowie – Adam Kozieł, Komendant Gminny OSP – Dariusz Ławiński,  sołtysi wg. listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu, oraz mieszkańcy Gminy Kluczewsko- 

Panowie Wójcik z firmy HENTER z Rzewuszyc. 

 Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Wanda Popczyk-Fiecek, która  po 

powitaniu zebranych  zaproponowała  przyjęcie następującego porządku obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012  rok. 

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu 

gminy za 2012  rok. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu gminy za 

2012  rok. 

c) Przedstawienie  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2012  rok. 

d) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja. 

f) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2012 rok.  

g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu gminy na 2012 rok.  

7. Ocena bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kluczewsko za 2012 rok. 

8. Ocena bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy Kluczewsko za 2012 rok. 

9. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmiany w uchwale Nr XVII/53/2012 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 28 grudnia 2012 

roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

b) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na terenie  Gminy Kluczewsko 

c) zmiany w programie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko w 2013 roku, 

d) ustalenia regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 

nagród,        

e) uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 

wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw a także  wysokość i 

szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego,  



f) zmian w uchwale Nr VII/22/2011 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 1 lipca 2011 roku w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 

2011-2015, 

g) zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2013-2016. 

10. Informacja o złożonych oświadczeniach  majątkowych Kierowników jednostek 

organizacyjnych i pracowników Urzędu Gminy oraz radnych.  

11. Dyskusja. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach  wymienionych w pkt  9  porządku obrad. 

13. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Pani Wanda Popczyk-Fiecek. 

Ad. 2. Przewodnicząca stwierdziła quorum obrad XX sesji Rady Gminy, obecnych 15 

radnych.  

Ad. 3. Protokół z poprzedniej XIX sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przedstawiony porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad. 5. Przewodnicząca udzieliła głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z 

działalności od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  26 kwietnia 2013 roku 

(załącznik nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6. a) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy – Rafałowi Pałce, 

który przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 rok (załącznik Nr 4). 

Dochody zostały wykonane  w kwocie 14.446.630,23 zł na plan 14.813.055,83 co stanowi 

97,53 % planu. Wydatki zostały wykonane w kwocie 14.233.452,91 zł na plan 15.445.262,69 

tj. 92,15 % planu. Rok 2012 zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 213.177,32. 

Zadania zaplanowane do realizacji zostały wykonane. W Komparzowie zakończono realizację  

budowy kanalizacji sanitarnej. Opracowano dokumentację na budowę kanalizacji w 

Komornikach i Pilczycy oraz rozpoczęto jej realizację. Rozpoczęto opracowanie 

dokumentacji na budowę kanalizacji w Łapczynej Woli i Kolonii Mrowina.    

 Dokonano asfaltowania dróg gminnych, dofinansowano budowę dróg powiatowych oraz 

dokonano remontu dróg gminnych i tłuczniowych. Dofinansowano remont mostu na rzece 

Pilicy w Krzętowie. W szkole w Kluczewsku wymieniono pokrycie dachowe oraz zakupiono 

farby na malowanie sal lekcyjnych. W Urzędzie Gminy i jednostkach organizacyjnych 

organizowane były  staże dla  absolwentów z terenu gminy, organizowane były również 

roboty publiczne i prace interwencyjne. W roku 2012 na realizację inwestycji wydatkowano 

kwotę 2.000.154,60  zł. Majątek gminy w stosunku do roku 2011 wzrósł o 1.666.000 zł i 

stanowi wartość  41.306.000 zł 

Z powyższego wynika, że zamierzenia zaplanowane  na rok 2012 zostały 

zrealizowane, a  rok ten  był kolejnym rokiem inwestowania  i dalszego rozwoju Gminy 

Kluczewsko. 

Na zakończenie Wójt złożył serdeczne podziękowanie dla radnych, sołtysów a za ich 

pośrednictwem mieszkańcom gminy za wkład pracy wniesiony w realizację budżetu gminy w 

2012 roku. 

 Mając powyższe na uwadze Wójt wnosi do Wysokiej Rady o przyjęcie sprawozdania i 

udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2012 rok.  

 b) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach.  RIO na podstawie 

przesłanych przez Wójta Gminy sprawozdań i informacji zaopiniowało pozytywnie 

wykonanie budżetu gminy za 2012 rok. 

 c) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej 

Elżbiecie Chudej, która przedstawiła  opinię w sprawie wykonania budżetu gminy za 2012 



rok (załącznik nr 5). Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 10 maja 2013 roku po 

zapoznaniu się ze złożonymi przez Wójta Gminy sprawozdaniami z wykonania budżetu 

gminy za 2012 rok, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 

komunalnego uznaje, że realizacja budżetu gminy zarówno po stronie dochodów jak i 

wydatków w 2012 roku była prawidłowa. Komisja zapoznała się również z Uchwałą 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu 

gminy za 2012 rok. Komisja stwierdziła, że przedłożone przez Wójta sprawozdania są 

rzetelne i zostały sporządzone właściwie. Komisja stwierdza, że Wójt Gminy prowadził 

gospodarkę finansową kierując się zasadą gospodarności, celowości i rzetelności, co pozwala 

na pozytywne zaopiniowanie wykonania budżetu gminy za 2011 rok oraz wystąpienie do 

Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2011 rok (załącznik nr 6). 

Rada Gminy w/w wniosek wraz z opinią przesłała do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Kielcach celem zaopiniowania. 

 d) Przewodnicząca Rady odczytała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o 

wniosku Komisji Rewizyjnej (załącznik nr 7). RIO Uchwałą Nr 45/2013 po zbadaniu wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Kluczewsku w sprawie o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy za 2012 rok z tytułu wykonania budżetu postanowił  wniosek zaopiniować 

pozytywnie.   

e) W dyskusji jako pierwsza zabrała głos Przewodnicząca Komisji Finansów  

Ławińska Bożena, która  poinformowała, że na posiedzeniu komisji w dniu 27 czerwca 

szczegółowo zostały omówione dochody i wydatki budżetu gminy za 2012 rok. Problemem są 

zaległości w podatku od osób fizycznych oraz od osób prawnych. Na inwestycje zostało 

przeznaczone 2 mln zł. Zadłużenie gminy stanowi niespełna 4,46 %, a na koniec roku gmina 

wygospodarowała wolne środki.    

W związku z powyższym Komisja Finansów nie wnosi żadnych uwag do wykonania 

budżetu za 2012 rok i jednogłośnie wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2012 rok.  

- Radny Fornal przestrzegł natomiast przed zbytnim optymizmem i stwierdził, że 

kryzys zaczyna dotykać naszą gminę i zwrócił się aby baczniej przyglądać się wydatkom, aby 

były zgodne z tym na co zostały zaplanowane.  

 f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2012 rok  - udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała 

otrzymała Nr XX/27/2013 i stanowi załącznik nr 8. 

 g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kluczewsko z tytułu wykonania budżetu gminy za 2012 rok   - udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się. Uchwała  

otrzymała Nr XX/28/2013 i stanowi załącznik nr 9. 

Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje Wójtowi Gminy i wręczyła bukiet kwiatów 

za udzielone absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2012 roku i życzenia aby 

było jak najmniej niedociągnięć w realizacji budżetu w 2013 roku.   

Wszyscy zebrani nagrodzili Wójta oklaskami. 

Wójt Gminy podziękował za udzielone absolutorium. Wójt stwierdził, że 

podziękowania  za realizację budżetu w 2012 roku należą się wam wszystkim radnym, 

sołtysom oraz pracownikom Urzędu Gminy, a także mieszkańcom gminy. Wójt podziękował 

za pomoc i wsparcie  w realizacji budżetu w czasach coraz cięższych.  

Ad. 7. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Kierownikowi Rewiru Dzielnicowych Komendy 

Powiatowej we Włoszczowie Panu Adamowi Kozłowi, który przedstawił informację o stanie 



bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kluczewsko za okres 2012 roku 

(załącznik nr 10).  

Gmina Kluczewsko jest jedną z 6 gmin znajdującą się w rejonie działania komendy 

Powiatowej Policji we Włoszczowie. Do 1 grudnia 2012 roku na terenie gminy Kluczewsko 

funkcjonował Posterunek Policji. W wyniku zmian w strukturze organizacyjnej zostały 

zlikwidowane gminne posterunki, funkcjonariusze zostali przeniesieni do Komendy 

Powiatowej Policji we Włoszczowie. Natomiast w budynku Urzędu Gminy został utworzony 

punkt przyjęć interesantów, w którym przyjmuje dzielnicowy w każdy poniedziałek w 

godzinach od 10
30 

– 12
30

. Zadania dzielnicowego wykonuje mł. asp. Rafał Tomczyk.  

Dokonując oceny realizacji zadań należy stwierdzić, że policjanci na bieżąco realizowali 

nakreślone cele i priorytety w 2011 roku. Policja była widoczna na terenie Gminy 

Kluczewsko. 

W 2012  roku na terenie gminy zaistniało 75 przestępstw, odnotowano wzrost przestępstwa o 

1 w kategorii przeciwko życiu i zdrowiu. Spadek przestępstw w kategorii przeciwko 

bezpieczeństwu w komunikacji z 44 na 31, oraz w kategorii przeciwko wolności z 4 do 2. 

Najbardziej uciążliwych przestępstw dla społeczeństwa tj. przeciwko mieniu stwierdzono na 

tym samym poziomie co w roku 2011 czyli 19.  Wykrywalność wobec zaistniałych  

przestępstw przedstawia się następująco:  przestępstwa  kryminalne - 79,8  % oraz  

przestępstwa ogółem - 87,3 %. Odnotowano 16 kolizji drogowych oraz 2 wypadki drogowe, 1 

ofiara śmiertelna. W roku 2012 odnotowano 1 przestępstwo z ustawy o przeciwdziałaniu 

narkomanii. W okresie roku 2012 na terenie gminy Kluczewsko przeprowadzono 267 

interwencji, z czego 14 to interwencje domowe, gdzie w 14 przypadkach realizowano 

procedury Niebieskiej Karty.  

Najbardziej zagrożonymi miejscowościami pod względem notowanych zdarzeń są 

Kluczewsko, Stanowiska, Dobromierz oraz Brzeście.  

Oceniając całokształt działań Policji w 2012 roku należy podkreślić, że zadawalający stan  

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kluczewsko nie byłby możliwy bez 

znacznej pomocy ze stron Władz Gminy. Gmina Kluczewsko po gminie Radków i 

Moskorzew jest najbezpieczniejszą gminą Powiatu Włoszczowskiego. 

Ad. 8.  Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Komendantowi Gminnemu OSP Dariuszowi 

Ławińskiemu, który przedstawił informację na temat stanu bezpieczeństwa p.pożarowego na 

terenie gminy Kluczewsko za 2012 roku (załącznik nr 11).  

W roku 2012 jednostki z terenu gminy wyjeżdżały ogółem 59 razy do różnego rodzaju 

zdarzeń, z czego  46 na teren gminy Kluczewsko  i 13 razy poza teren. W akcjach 

uczestniczyło 300 strażaków. Oprócz gaszenia pożarów jednostka OSP Kluczewsko , która 

jest w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym brała udział  w wyjazdach do powalonych 

drzew 6 razy, 3 wyjazdy do wypadków drogowych, 1 wyjazd do katastrofy kolejowej pod 

Szczekocinami, 2 razy na ćwiczenia, 1 wyjazd do zaczadzenia osób oraz 8 do innych 

zagrożeń.  

Ochronę pożarową Gminy Kluczewsko zapewniają dwie wiodące jednostki tj.  OSP 

Kluczewsko i OSP  Dobromierz oraz Państwowa Straż Pożarna we Włoszczowie , pozostałe 8 

jednostek są  jednostkami pomocniczymi. Jednostki OSP zrzeszają 472 członków w tym 13 

kobiet. Każdy strażak biorący udział w akcji gaśniczej musi posiadać podstawowe 

wyszkolenie z zakresu ratownictwa drogowego i medycznego, dlatego sukcesywnie należy 

szkolić druhów OSP  na kursach w PSP.  

Na zakończenie Komendant złożył podziękowanie druhom strażakom za ich udział i 

zaangażowanie w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Złożył również podziękowania Władzom 

Gminy: Radzie oraz Panu Wójtowi za wsparcie na każdym odcinku działalności statutowej,  

Komendzie Powiatowej PSP we Włoszczowie oraz Zarządowi Gminnemu ZOSP oraz 

wszystkim, którzy wspierali działalność strażaków z terenu gminy.   



Podsumowując należy stwierdzić, że zabezpieczenie przeciwpożarowe terenu Gminy 

Kluczewsko jest prawidłowe. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę.   

Po 15 minutach wznowiono obrady. 

Ad. 9. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

a) Zmiany w uchwale Nr XVII/53/2012 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 28 grudnia 

2012 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. Na sesji w dniu 28 grudnia 2012 

roku podjęta została Uchwała Nr XVIII/53/2012 w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

Rada Gminy ustaliła wtedy stawkę opłaty za zbieranie odpadów w sposób selektywny 

wynosi 3,50 zł brutto od osoby na miesiąc, natomiast stawkę za odpady zbierane i 

odbierane w sposób nieselektywny 6,00 zł brutto od osoby na miesiąc. W miesiącu 

czerwcu  br. rozstrzygnięty został przetarg na odbiór odpadów komunalnych  w takiej 

wysokości, która pozwoliła na obniżenie opłaty za odbiór odpadów segregowanych do 

3,00 zł od osoby. Jednocześnie w celu zachęcenia mieszkańców do segregowania 

proponuje się podwyższenie stawki opłaty za odbiór odpadów niesegregowanych do 

7,00 zł od osoby.  

b) Ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na terenie  Gminy 

Kluczewsko. Na sesji w dniu 28 grudnia 2012 roku Uchwałą Nr XVIII/57/2012 Rada 

Gminy Kluczewsko ustaliła wzór druku deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie  Gminy Kluczewsko. Ponieważ deklaracja ta ma być podstawą 

do wystawiania tytułu wykonawczego w przypadku nieterminowego regulowania 

należności należy w niej uwzględnić ustalenie wysokości opłaty przez właścicieli 

nieruchomości. Podobnie w przypadku ustalenia wysokości opłaty za odbiór 

pojemnika od właścicieli nieruchomości niezamieszkałej, na której powstają odpady 

komunalne. W związku z powyższym opracowany został nowy druk deklaracji jaki 

mieszkańcy będą składać w celu naliczenia opłaty.  

c) Zmiany w programie opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko w 2013 roku. Program w/w 

przyjęty został Uchwałą Nr XVIII/8/2013 z dnia 1 marca 2013 roku. W programie tym 

na jego realizację przeznaczona w budżecie gminy została kwota 3000 zł. Uchwała ta 

nie zawierała danych dotyczących sposobu wydatkowania środków finansowych na co 

zwróciła uwagę Wojewoda Świętokrzyski. W związku z powyższym zabezpieczone 

środki finansowe zostaną wydatkowane w następujący sposób:  

 Odłowy bezdomnych zwierząt  - 1000 zł, 

 Obsługę weterynaryjną   - 1200 zł, 

 Sterylizację i kastrację   -   400 zł, 

 Usypianie ślepych miotów  -   200 zł, 

 Dokarmianie   -   200 zł.  

d) Ustalenia regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 

nagród. Zgodnie z art. 49 ust. 2 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku – Karta 

nauczyciela organ prowadzący szkoły ustala kryteria i tryb przyznawania nagród dla 

nauczycieli za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i 

opiekuńczej. Nagroda może być przyznana nauczycielowi po przepracowaniu co 

najmniej roku. Środki specjalnego  funduszu nagród przeznacza się na nagrody 

Dyrektora oraz organu prowadzącego w proporcji  60 % na nagrody Dyrektora oraz 40 



% na nagrody Wójta. Jednocześnie został opracowany wzór wniosku o przyznanie 

nagrody Wójta za osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze.  

e) Uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 

za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników 

wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw a także  

wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

Zgodnie z art. 30 ust. 6 i 6 a  ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku – Karta nauczyciela 

organ prowadzący szkoły  będący jednostką samorządu terytorialnego określa dla 

nauczycieli w drodze regulaminu: wysokość stawek dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, oraz szczegółowe warunki obliczania 

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw. Przedstawiony projekt regulaminu został przesłany w dniu 7 czerwca 2013 

rok do Związku Nauczycielstwa Polskiego – Oddział w Kluczewsku. Dnia 17 czerwca 

2013 roku w Urzędzie Gminy został spisany protokół na okoliczność uzgodnienia 

regulaminu z przedstawicielem ZNP – Oddział we Włoszczowie. W projekcie 

regulaminu w stosunku do regulaminu dotychczas obowiązującego zwiększony został 

dodatek funkcyjny za wychowawstwo w przypadku oddziałów, do których uczęszcza 

więcej niż 15 uczniów. Wysokość dodatku motywacyjnego dla nauczycieli utrzymana 

została na dotychczasowym poziomie, natomiast dla Dyrektorów ustalona została w 

wysokości do 10 % w zależności od punktacji uzyskanej przez Dyrektora w 

samoocenie oraz ocenie organu prowadzącego.  

f) Zmian w uchwale Nr VII/22/2011 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 1 lipca 2011 roku 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

na lata 2011-2015. Na sesji Rady Gminy Kluczewsko w dniu 1 lipca 2011 roku 

uchwalony został Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 

2011-2015. W miesiącu marcu 2013 roku Wydział Polityki Społecznej 

Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach przeprowadził kompleksową 

kontrolę realizacji zadań z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie. W wyniku 

kontroli wydane zostały zalecenia pokontrolne, a proponowane zmiany są wynikiem 

realizacji przez Gminę zaleceń pokontrolnych.   

g) Przewodnicząca udzieliła głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał:  - 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

h) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2012 – 2015. 

W celu prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w 

budżecie gminy należy również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

gminy. 

Ad. 10 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił 

informacje  na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez Kierowników jednostek 

organizacyjnych oraz pracowników Urzędu Gminy za 2012 rok (załącznik nr 12). Wszystkie 

zobowiązane osoby złożyły oświadczenia majątkowe Wójtowi Gminy w ustawowym 

terminie. Do oświadczeń zostały dołączone zeznania podatkowe PIT.  Ponadto Wójt Gminy 

oświadczenie majątkowe złożył Wojewodzie Świętokrzyskiemu. Oświadczenia majątkowe 

zostały przesłane do właściwych Urzędów Skarbowych.  

W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że oświadczenia zostały sporządzone 

prawidłowo. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o złożonych oświadczeniach majątkowych 

przez radnych. Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich radnych na ręce 

Przewodniczącej Rady, natomiast Przewodnicząca Rady swoje oświadczenie majątkowe 



złożyła do Wojewody Świętokrzyskiego. W wyniku dokonanej analizy należy stwierdzić, że 

oświadczenia majątkowe zostały sporządzone prawidłowo, a następnie wraz z rozliczeniem 

podatkowym PIT zostały przesłane do Urzędu Skarbowego we Włoszczowie. 

Oświadczenia majątkowe zostały umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Ad. 11. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 

27.06.br. Komisja po zapoznaniu się ze sprawozdaniami  Policji oraz Komendanta Gminnego 

OSP jednogłośnie opiniuje je pozytywnie. Komisja również pozytywnie opiniuje projekty 

uchwał będących tematem obrad dzisiejszej sesji. Burzliwą dyskusję wywołał temat zmiany 

cen za śmieci. Były propozycje opłat 3 zł dla śmieci segregowanych oraz 6,5 zł  dla śmieci 

niesegregowanych lub pozostawienie zgodnie z uchwałą 53/2012 czyli 3,50 zł i 6 zł. 

Ostatecznie członkowie komisji będą głosować według własnego zdania.   

- Elżbieta Chuda przedstawiła stanowisko Komisji Rewizyjnej. Komisja pozytywnie ocenia 

stan bezpieczeństwa publicznego oraz stan bezpieczeństwa p.pożarowego na terenie gminy w 

2012 roku. Podobnie jak u członków Komisji Finansów wiele kontrowersji wzbudził projekt 

uchwały w sprawie opłaty za śmieci. Ostatecznie zaakceptowano propozycję 3 zł i 7 zł.  

- Następnie głos zabrał radny Fornal, który odniósł się do propozycji zmian opłat za śmieci i 

stwierdził, że stawki w poprzedniej uchwale czyli 3,5 zł i 6 zł były dobre i nie należy ich 

zmieniać.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty – Henryk Pawlik, który stwierdził, 

że w grudniu apelował, żeby nie uchwalać stawki  za śmieci  zbyt wysokiej, a teraz proponuje 

się obniżyć cenę. Niech teraz każdy radny zdecyduje w głosowaniu według własnego 

sumienia. Obawy radnego budzi podział środków w sprawie opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi. Przewodniczący Komisji zwrócił się do kierownika policji, czy właściciele 

dróg są karani mandatami za stwarzanie zagrożeń dla użytkowników dróg za dziury w 

drogach, za zarośnięte pobocza. Obecnie policja każe mandatami tylko użytkowników dróg. 

Przewodniczący zwrócił się do Komendanta gminnego OSP o wykorzystywanie wszystkich 

środków zaplanowanych w budżecie, a nie pozostawiać niewykorzystane, żeby zwiększały 

nadwyżkę budżetową. Przewodniczący odniósł się do regulaminów dla nauczycieli. Zostały 

one uzgodnione z ZNP, a dziś na sesji nie ma żadnego dyrektora ze względu na zakończenie 

roku szkolnego. Przewodniczący zwrócił się do Wójta, aby w trybie pilnym po dzisiejszej 

sesji zostały dostarczone uchwały do sołtysów odnośnie śmieci.   

- Następnie głos zabrał radny Ziółkowski, który stwierdził, że cena za śmieci  została 

zaproponowana przez komisję Finansów. Radny zwrócił uwagę na zarośnięte pobocza dróg, 

które należy wykosić.  

- Następnie głos zabrała radna Słoma, która apelowała do Policji, że droga Kluczewsko – 

Oleszno jest niebezpieczna i zdarzają się tam często wypadki drogowe.    

 Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę.   

 Po 15 minutach wznowiono obrady.  

Ad. 12 . Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany w uchwale Nr XVII/53/2012 Rady 

Gminy Kluczewsko z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty 

– udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przy 3 

głosach wstrzymujących się. Uchwała otrzymała nr XX/29/2013 i stanowi załącznik 

nr 13. 

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

na terenie  Gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 



XX/30/2013 i stanowi załącznik nr 14. 

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany w programie opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko w 

2013 roku – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XX/31/2013 i stanowi załącznik 

nr 15. 

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania nagród dla 

nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała otrzymała 

nr XX/32/2013 i stanowi załącznik nr 16. 

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 

wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, 

szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw a także  wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i 

wypłacania dodatku mieszkaniowego – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała otrzymała 

nr XX/33/2013 i stanowi załącznik nr 17. 

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w uchwale Nr VII/22/2011 Rady Gminy 

Kluczewsko z dnia 1 lipca 2011 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015– udział wzięło 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała nr XX/34/2013 i stanowi załącznik nr 18. 

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok  – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XX/35/2013 i stanowi załącznik nr 19.  

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Gminy Kluczewsko na lata 2013-2016 – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

XX/36/2013 i stanowi załącznik nr 20. 

Ad. 13. W interpelacjach zapytaniach  i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- O głos poprosił Pan Dawid Dziuba przedstawiciel firmy Green Pawer z Krakowa w sprawie 

zaproszenia radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu na wyjazd do miejscowości Łęki 

Dukielskie koło Krosna w celu zwiedzenia farmy wiatrowej. Planowany termin wyjazdu to 27 

lipca lub 3 sierpnia. Chętni mogą się zapisywać w sekretariacie Urzędu Gminy.  

- Radny Łączek zwrócił się do Wójta o szybką interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych, 

że po remoncie drogi powiatowej ulica 1-go Maja zostaje po opadach deszczu podtapiana jest 

posesja Państwa Piaseckich, radny zapytał kiedy będzie remont dróg gminnych, oraz zwrócił 

się o kamień na drogi polne. 

- Radny Pawlik zwrócił się w sprawie ponaglenia w Starostwie Powiatowym o uzyskanie 

pozwolenia na budowę kanalizacji w Łapczynej Woli.   

- Radny Fornal zwrócił się do Wójta kiedy ruszy budowa kanalizacji w Łapczynej Woli, 

kiedy zostanie uruchomiona dobudowany odcinek kanalizacji w Pilczycy, oraz o wstawienie 

znaku drogowego w Komaprzowie oznaczenie  miejscowości „DĄBROWY”. Radny zapytał 

również, czy są jakieś kroki podjęte w sprawie dalszego kanalizowania gminy, żeby pomyśleć 

o ewentualnej budowie nowej oczyszczalni ścieków. Radny zgłosił uwagę, że droga 

powiatowa ładnie wyremontowana, ale zakrzaczenia nie usunięte. Radny zgłosił wniosek, aby 

w protokóle z sesji zapisywać imienne głosowanie. Radny wyraził również ubolewanie, że 



przedstawiciel Policji nie uczestniczył do końca w sesji oraz, że nieobecni są dziś dyrektorzy 

szkół ze  względu na zakończenie roku szkolnego, można było przełożyć termin sesji. 

 

- Radny Sobański zwrócił się do Wójta o interwencję w Świętokrzyskim Zarządzie  Dróg na 

temat remontu drogi wojewódzkiej na odcinku Włoszczowa-Kluczewsko. Radny był 

świadkiem w jaki sposób był przeprowadzany remont w/w drogi, w trakcie deszczu w dziury 

pełne wody i udeptywane obuwiem przez jednego pracownika. Tylko brak czasu nie pozwolił 

na zrobienie zdjęć takiego remontu. 

- Sołtys Hyski  zwrócił się do Wójta, że droga  we wsi Zalesie jest w fatalnym stanie 

technicznym.  

- Radny Barański zwrócił się do Wójta o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych o źle 

wykonaną naprawę pobocza drogi w Komornikach. 

- Radny Lipiński zapytał Wójta po co są sołtysi we wsiach, jeżeli nikt nie pyta sołtysa gdzie 

nasypać kamień, czy kiedy będzie wożony kamień, bądź równiarka. Urząd Gminy powinien 

uzgadniać takie prace z sołtysem a nie działać samemu.  

Do zgłoszonych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy.  

W sprawie cząstkowego remontu dróg czekamy na ładną pogodę. Kruszywo jest sukcesywnie 

dowożone, z tym, że w pierwszej kolejności przeznaczany jest na remonty dróg przelotowych 

a następnie na drogi polne. Co do pozwolenia na budowę kanalizacji w Łapczynej Woli 

istnieją problemy z uzyskaniem pozwolenia, ale Urząd Gminy robi wszystko , żeby w jak 

najszybszym czasie go uzyskać. Co do niewłaściwego remontu drogi wojewódzkiej Wójt 

będzie interweniował w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Co do kanalizacji w 

Pilczycy oczekujemy na podłączenie energii elektrycznej. Zakład Energetyczny od zgłoszenia 

ma 12 miesięcy na załatwienie, Wójt prowadzi rozmowy z Dyrektorem ZE o przyśpieszenie 

procedur. Co do projektów kanalizowania gminy Wójt rozważał przygotowanie opinii na 

temat projektu kanalizacji oraz oczyszczalni, lecz okazało się to dużym wydatkiem więc 

zrezygnowano. Na posiedzeniu prezydium ustalono, żeby nie przygotowywać opinii tylko 

przeanalizować możliwości przerobowe oczyszczalni. 

- O głos poprosił przedsiębiorca prezes zarządu firmy „HENTER” z Rzewuszyc Pan Wójcik 

Henryk, który przybył na obrady dzisiejszej sesji, aby wyrazić ubolewanie przed Wysoką 

Radą na temat naliczonego podatku od prowadzonej działalności z wydobycia piasku. 

Pan Henryk Wójcik wskazał, iż Wójt Gminy nieprawidłowo naliczył spółce podatek 

od nieruchomości  wg stawki dla gruntów zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, 

ponieważ na terenie kopalni piasku od 2008 roku nie jest prowadzona eksploatacja piasku.  

Pan Wójcik zaznaczył, iż na gruntach tych po zakończeniu wydobycia prowadzona była 

rekultywacja gruntów, zgodnie z określonym przez Starostę Powiatu Włoszczowskiego 

leśnym kierunkiem rekultywacji.  Ze względu na znaczne opady deszczu w ostatnich latach, 

które powodowały podtopienia sadzonek, zakończenie rekultywacji nastąpiło dopiero w 2012 

roku.   

Zdaniem podatnika naliczony podatek od nieruchomości wg najwyższych stawek jest 

nieprawidłowy, gdyż firma w trakcie prowadzenia rekultywacji nie czerpała korzyści z 

nieruchomości, a jedynie ponosiła koszty rekultywacji w postaci zakupu sadzonek  

i dokonania nasadzeń.  

Pan Wójcik uważa, że został błędnie naliczony podatek.  Skąd firma ma wziąć pieniądze na 

zapłacenie podatku, skoro zaprzestała działalności.  

Pan Wójcik uważa, że  błąd nie jest w prawie lecz w rozumieniu prawa.  

Na obrady został poproszony radca prawny Urzędu – Paweł Trajdos, który wyjaśnił, że Urząd 

Gminy dobrze naliczył podatek wyjaśnił również zasady naliczania podatków oraz poboru 

podatków.  



Wójt ustosunkował się do wypowiedzi Pana Wójcika i stwierdził, że ani Wójt ani żaden 

urzędnik nie robi na złość Panu Wójcikowi. Jest wyrozumiałość ze strony Urzędu i 

pozytywne podejście do Pana. Został złożony wniosek o pomoc „DE MINIMIS” niestety nie 

można było go zastosować wobec Pana. Specjalnie pracownica z wydziału podatkowego 

uczestniczyła  dwukrotnie w szkoleniu, aby móc zastosować taką ulgę wobec Pana. Urząd 

zrobił wszystko co tylko można było zrobić, żeby uzyskał Pan pomoc, niestety przepisy nie 

zezwalają.  

Kontynuując powiedział, że  Pan mówi to co on uważa za słuszne, o tym, że Urząd Gminy nie 

stara się pomóc tylko gnębi przedsiębiorców podatkami. Urząd Gminy stara się załatwiać 

sprawy terminowo i z korzyścią dla mieszkańców. Tak się dzieje obecnie z 

przygotowywanym planem zagospodarowania przestrzennego, który po sporządzeniu przez 

Pana i po uzyskaniu wszystkich uzgodnień zostanie przedstawiony Wysokiej Radzie do 

uchwalenia Radzie Gminy na dodatkowo zwołanej sesji. O tym Pan nie wspomina, że Urząd 

stara się i robi to dla Pana. 

Radny Sobański stwierdził, że gmina stosuje się do przepisów prawa, ale uważa, że należy 

wysłuchać również racji Pana Wójcika i indywidualnie podejść do sprawy.  

Radny Fornal uważa, że nie będzie wielkiego pożytku, jeżeli będziemy ściśle przestrzegać 

prawa. 

Na zakończenie radny Lipiński zaprosił i zachęcił sołtysów  do udziału w dniu jutrzejszym w 

Krajowym Zjeździe Sołtysów w Wąchocku 

Ad. 14. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodnicząca Rady ogłosiła zakończenie 

sesji w dniu 28 czerwca 2013 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 13
25

.  

 

PROTOKÓLANT:      PRZEWODNICZĄCA RADY: 

 

 

 

 


